

# Pendekatan Dakwah Millenia

Oleh :  
Shahril Anuar Abdul Ghalim & Nurul Nisha Mohd Shah  
(Pensyarah Fakulti Komunikasi dan Pengajian Media  
Kampus Rembau)

Masih terbayang lagi diingatan sesi perbualan penulis bersama dengan seorang sahabat bukan Muslim. Masa ketika itu, hati penulis agak bercelaru bila-mana dihimpit kekusutan dan kerisauan tentang pelbagai perkara. Tiba-tiba terkeluar jelas dari mulut sahabat penulis itu, *“You need to pray to God. Only He can help you to handle all these problems”*. Penulis tersentak. Bagaimana seorang yang bukan Islam boleh mengingatkan mengenai kembali memohon pertolongan dari Tuhan seraya menyedarkan penulis bahawa hanya Tuhan sahaja yang mampu membantu terutama dalam menghadapi masalah yang sedang dihadapi.



Minda penulis terus hanyut memikirkan sesuatu. Adakah Tuhan sedang menguji keimananku? Sebagaimana firman Allah Taala dalam Surah al-Ankabut ayat

2-3 yang bermaksud “Patutkah manusia menyangka bahawa mereka akan dibiarkan dengan hanya berkata: ‘Kami beriman’, sedangkan mereka tidak diuji (dengan sesuatu dugaan)? Dan sesungguhnya! Kami telah menguji orang-orang yang terdahulu sebelum mereka maka (dengan ujian yang demikian) nyata apa yang diketahui Allah tentang orang-orang yang benar-benarnya beriman, dan nyata pula dengan apa yang diketahui-Nya akan orang-berdusta ”

Penulis terus memandang tepat pada wajah sahabat itu. Lantas bertanya satu soalan yang bagaikan diwahyukan ke dalam hati penulis. *“My friend, do you believe that there is only One God that created this world?”*

Tanpa ada sebarang keraguan sahabat penulis itu menjawab, *“Yes, there is only One God that created this world. But there must a reason why He created us in different religions, races and languages. I don’t know why and perhaps you don’t either. So, it is our responsibility to seek for the truth”*.

Dan perbualan tersebut terhenti di situ. Bibir penulis seakan terkunci namun hati penulis dapat merasakan kehilangan sesuatu.

Ayat pertama yang diturunkan kepada Nabi Muhammad SAW semasa baginda berkhalwat di gua Hira’ adalah ayat 1 hingga 5 surah Al-Alaq. Melalui ayat ini telah menekankan peri pentingnya membaca dalam mendapatkan ilmu

pengetahun. “Bacalah, dengan nama Tuhanmu yang telah menciptakan”[Surah Al-Alaq, ayat 1]. Jadi menggunakan teknologi terkini yang canggih maka penulis mula untuk mencari bahan-bahan yang boleh digunakan sebagai rujukan pencarian ini. Mata penulis melekap pada skrin laptop yang memaparkan satu buku yang tajuknya simple namun memberi pengertian yang mendalam. Tuhan Untuk Semua. Begitulah tajuk buku tersebut yang diterbitkan oleh PTS Islamika hasil karangan oleh Faisal Abdurrahman. Tanpa berlengah penulis terus membelinya secara atas talian dengan harapan terungkai satu persoalan yang sedang bermain-main di minda penulis.



Buku setebal 107 muka surat padat menceritakan perihal isu-isu agama Islam yang sebelum ini dianggap sesuatu yang berat oleh sesetengah individu. Penulis menggunakan perkataan ‘cerita’ kerana pengarang buku terbabit berjaya mengupas setiap isu berat dalam bentuk analogi, mudah difahami namun tetap disokong dengan hujah daripada ayat-ayat Al-Quran dan juga hadis sahih Rasulullah SAW. Terdapat satu persoalan yang

diutarakan dalam buku tersebut. Mengapa Allah ciptakan syurga dan neraka? Anologi yang diberikan cukup mudah. Mengapa kita tetap adakan peperiksaan di sekolah walaupun cikgu sudah dapat mengenal-pasti pelajar-pelajar yang pandai dan sebaliknya. Peperiksaan sebenarnya cara untuk terus memotivasikan pelajar yang pandai supaya terus berusaha dan menilai pelajar yang terbaik antara yang terbaik. Pelajar cemerlang pula akan mendapat hadiah daripada Guru Besar sewaktu majlis anugerah cemerlang akhir tahun diadakan. Jadi, Allah menciptakan syurga dan neraka supaya manusia sentiasa beramal untuk mendapatkan status terbaik disisi-Nya nanti. Setiap apa yang dikerjakan pastinya akan mendapat balasan yang setimpal dengan apa yang telah diusahakan.

Bertitik-tolak daripada buku terbabit, penulis mula mengenali seorang pendakwah antarabangsa yang begitu hebat. Setiap hujah yang dilontarkannya dalam menjawab isu yang diutarakan oleh penonton disokong oleh ayat-ayat Al-Quran dan hadis sahih. Beliau juga menghafal setiap baris ilmu daripada kitab-kitab rujukan agama lain kerana beliau percaya yang jika kita ingin mengenal sesuatu agama itu, jangan dilihat kepada penganutnya tetapi kaji kitab yang menjadi panduan dan rujukan agama tersebut. Pendakwah terbabit pastinya Dr. Zakir Naik, seorang pendakwah yang berjaya mengislamkan ribuan orang dan menyebarkan agama Allah ke segenap pelosok dunia. Beliau tidak menggunakan kekerasan apatah lagi paksaan dalam menyebarkan agama Islam. Namun, dengan pendekatan berdialog secara terbuka, berhujah dengan

fakta tanpa ada sedikitpun unsur emosi melampau, menggunakan ayat yang mudah difahami oleh semua lapisan masyarakat membuatkan semua orang tertarik untk mendengar setiap ceramahnya. Inilah sebenarnya contoh ilmuan Islam. “Dan siapakah lagi yang lebih elok percakapannya dari mereka yang berdakwah kepada Allah dan beramal soleh serta berkata: Sesungguhnya aku termasuk di dalam golongan yang ber-serah diri kepada Allah SWT” [Surah Al-Fussilat, ayat 33].

Setiap manusia merupakan “pencari” yang mencari identiti, keperluan, kehendak dan yang paling utama adalah tujuan sebenar mereka berada di dunia ini. Mereka akan mula menerima pesanan-pesanan yang dibuat dalam pelbagai bentuk samada buku, ceramah, nasihat dan sebagainya. Ada yang telah berjaya mendapatkan segalanya yang dicari. Ada juga yang tidak pernah puas dengan apa yang mereka miliki sehinggakan mereka mula merebut bahagian orang lain. Ada yang masih keliru dengan pesanan-pesanan yang mereka perolehi. Setiap agama pula pastinya mengajar penganutnya supaya sentiasa berbuat kebaikan. Namun apa yang dicari adalah agama yang dapat menunjuk jalan kebenaran. Jalan menuju Tuhan yang satu, Tuhan untuk semua. “Puji-pujian bagi Allah, Tuhan yang memelihara dan mentadbir sekalian alam” [Surah Al-Fatihah, ayat 2]

Allah menciptakan malaikat dan diberi nikmat akal kepadanya, tidak diberi nafsu. Dia menciptakan haiwan lalu diberikan nafsu dan tidak diberikan akal. Namun, sebagaimana yang telah diberitakan bahawa manusia merupakan khalifah di muka bumi ini, ternyata Allah telah mengurniakan kelebihan diberi akal dan nafsu. Jadi seharusnya setiap manusia menggunakan kelebihan ini sebaik mungkin demi menjadi hamba Allah yang soleh dan sentiasa mengejar janji dan balasan syurga dari-Nya.

